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Djävulen sitter i detaljerna sägs det. 

Därför är det på pappret frid och fröjd 

i vår stad. Men inte i verkligheten. Den 

senaste oroande trenden vi erfar är att 

allt fler personer i vår stad nekas 

kostnadsfria insatser (boendestöd, 

ledsagning) för att istället erbjudas 

hemtjänst som kostar. Att stödet ska 

bekostas av dem som är som mest 

förfördelade i samhället är knappast 

vad det står i stadens dokument. Men 

en tacksam effekt blir att färre har råd 

eller känner att de kan ta emot stödet 

de behöver. En annan sak är att staden 

utåt sett satsar på välfärden men 

budgeten säger något annat.  

Att så stora förändringar kan 

åstadkommas utan att det egentligen 

adresseras gör det svårare att aktivt 

bevaka vad som händer i en stad - men 

också mer meningsfullt att vi gör det! 

Funktionshinderrörelsen behövs för att 

bevaka de verkliga effekterna av vad 

som görs i en stad att ständigt vara ett 

lackmustest. Och visst är det bra surt 

här och var. Men vår rörelse är aktiv, 

inte minst de nya 

funktionshinderråden 

som börjat landa i sina 

nya konstellationer. I 

höst ska vi tillsammans 

öka takten.  

Anna Quarnström, ordförande  

 

 

 
 

Medlemsföreningarna  

Årsmöte 2023  

Den 19 april hölls föreningens årsmöte 

i ÅttiotvåAn på Sankt Göransgatan. 

Mötet leddes av Arvid Vikman 

Rindevall, (S), ny ordförande i 

Kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor som innan 

mötet höll en inledning om 

funktionshinderpolitiken i staden. Det 

var 12 medlemsföreningar på plats. I 

enlighet med valberedningens förslag 

omvaldes föreningsordförande Anna 

Quarnström på ett år, likaså omvaldes 

Jan Delvert, Lena Huss och Kerstin 

Krebs till styrelseledamöter för en 

period på två år.  

Mötet fastställde den stadgerevidering 

som föreslagits av styrelsen, där man 

bland annat antagit ett 

värdegrundsdokument och en ny 

portalparagraf. 

Unga med synnedsättning valdes på 

mötet in som ny medlemsförening och 

gjorde en presentation av sitt projekt 

Unga Funkisrörelsen - tillsammans är 

vi starka. Vi vill hälsar dem så hjärtligt 

välkomna till Funktionsrätt 

Stockholms stad! 

Möte med unga ledamöter i råd för 

funktionshinderfrågor 

I samarrangemang med projektledaren 

för Unga Funkisrörelsen, Doaa Zatara, 

träffades nya, unga rådsledamöter i 



ÅttioTvåAn för att diskutera praktiska 

och strategiska frågor. Kansliet, 

ordförande samt stadens 

funktionshindersombudsman Astrid 

Thornberg medverkade. 

 

Projektet Våra röster ska höras 

Vårt arvsfondsprojekt "Våra röster ska 

höras" har nu pågått under ett halvår. I 

uppstarten av projektet har det handlat 

mycket om kommunikation. Vi har 

tagit fram en hemsida och en 

Facebook-sida, broschyrer och 

affischer samt medverkat i en podd 

och i flera medlemstidningar. 

Information har spridits via bland 

annat mejlutskick, sociala medier, i 

ABF-lokaler och Folkets hus, till 

rådsledamöter, på Järvaveckan samt 

på bibliotek. För att göra det enklare 

att dela med sig av sina erfarenheter av 

att bo i Stockholm under pandemin 

har vi tagit fram ett tillgängligt digitalt 

formulär med inspirationsfrågor. 

Formuläret länkas från vår hemsida 

www.vårarösterskahöras.se  

 

Den 4 april arrangerade vi en 

inspirerande författarkväll med 

Annika Taesler som är aktuell med 

boken Krymplingskortet. Vi har även 

genomfört möten med Stadsmuseet, 

vår referensgrupp och ett flertal 

medlemsföreningar. Utvecklingen av 

en digital tjänst för att samla in 

berättelser har också påbörjats.  

 

Intressepolitiskt arbete  

Politikersamtal på Stadsbiblioteket 

Den 27 mars intog Funktionsrätt 

Stockholms stad Rotundan på 

Asplunds bibliotek på Sveavägen för 

ett samtal om hur personer med 

funktionsnedsättning ska få sina 

rättigheter tillgodosedda även i svåra 

ekonomiska tider? Samtalet mellan 

socialborgarrådet Alexander Ojanne 

och oppositionsborgarrådet Jan 

Jönsson modererades av Willy 

Silberstein. Det blev ett bra och ärligt 

samtal om den svåra ekonomiska 

situation som personer med 

funktionsnedsättning har. Det var flera 

representanter från 

medlemsföreningarna på plats och det 

blev bra inspel och frågor från 

publiken. 

Skrivelse om samordningsansvaret 

 

Inför implementeringen av rådens nya 

organisering och det nya arbetssättet 

är vår bedömning att det kommer att 

krävas en utökad samordning för att 

tillsäkra rådens framgång. Detta 

framfördes i en skrivelse till 

stadsledningskontoret. 

Vi ser till exempel att det finns behov 

av att löpande anordna 

samverkansmöten, dels separat för alla 

rådens ordförande, dels gemensamt 

för alla rådens ledamöter. Det behövs 

fler fortbildningar för rådens 

ledamöter och en möjlighet att ha en 

löpande kontakt med rådens 

ordförande för rapportering och 

återrapportering. Rådens aktiviteter 

behöver analyseras och indikatorer 

utifrån Program för tillgänglighet och 

delaktighet. Vi behöver vidare kunna 

http://www.vårarösterskahöras.se/


genomföra deltagarenkäter för att 

säkerställa kvalitet och måluppfyllelse. 

Staden har en historisk möjlighet i och 

med det nya arbetssättet att se till att 

råden får de kvalitativa verktygen att 

fungera som det är 

tänkt.                                                                                    

Skolenkät 

Hur fungerar skolan i Stockholm stad 

för elever med funktionsnedsättning? 

Det har vi idag få svar på. Därför har 

vi lanserat en undersökning som tar ett 

brett grepp på skolsituationen för 

elever med funktionsnedsättning. Vårt 

mål är att undersökningen ska belysa 

det som tidigare inte framkommit i 

stadens rapporter. Enkäten som nu 

lanserats har tagits fram i samarbete 

med forskare från Begripsam. Vi 

vänder oss till vårdnadshavare bosatta 

i Stockholms kommun. 

 

Mer information om enkäten finns på 

vår hemsida 

www.funktionsrattstockholm.se 

Ombudsmannaturné 

Tidigt i våras gick vi ut med en 

inbjudan till medlemsföreningarna om 

att träffa vår intressepolitiska 

ombudsman. Syftet är att vårt 

intressepolitiska arbete så mycket som 

möjligt ska återspegla våra 

medlemsföreningars ambitioner och 

för att få lite lägesrapport om hur det 

ser ut i föreningarna, vilka 

kommunalpolitiska frågor 

Funktionsrätt Stockholm stad borde 

driva och hur vi bör utvecklas som 

samverkansorganisation. 

Om er förening ännu inte fått besök av 

ombudsmannen, hör av er till 

sandra.lindquist@funktionsrattstockho

lm.se 

 

Presentation av rapport om 

socialpsykiatrin 

2022 tog vi fram rapporten Insatser 

inom socialpsykiatrin i Stockholms stad. I 

maj träffade vi socialdirektör Veronica 

Carstorp Wolgast för att diskutera hur 

staden bör agera. Vår kartläggning 

visar att det behövs mer kunskap för 

att förstå huruvida socialpsykiatrins 

insatser möter det behov av insatser 

som finns inom staden och att mer 

kvalitativ statistik behöver samlas in 

för att kunna ge en mer rättvis bild av 

faktiska behov och insatser.  

 

Funktionshindersråden 

 

Introduktion för ledamöter i stadens 

råd för funktionshinderfrågor 

 

Den 20 mars höll staden med vår hjälp 

en introduktion för ledamöterna i 

funktionshindersråden i World Trade 

Center. Introduktionen anordnades 

vid två tillfällen en och samma dag.   

Powerpointpresentationer från 

introduktionen finns att hitta på vår 

hemsida: 

www.funktionsrattstockholm.se 

 

Vakanser 

http://www.funktionsrattstockholm.se/
mailto:sandra.lindquist@funktionsrattstockholm.se
mailto:sandra.lindquist@funktionsrattstockholm.se
http://www.funktionsrattstockholm.se/


Det finns i dagsläget 12 vakanser i 

råden. I följande råd finns det en eller 

flera vakanser: 

• Bostadsbolagen 

• Enskede-Årsta-Vantör, Farsta 
och Skarpnäck 

• Rinkeby-Kista och Spånga-
Tensta (från 1 juli heter rådet 
Järva) 

• Stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden 

• Södermalm  

• Värme, vatten, hamn och Stokab 
 
Medlemsföreningarna är varmt 

välkomna att nominera ledamöter till 

dessa råd.  

För att nomineringskommittén ska 

kunna ta ställning till förslagen önskas 

en kortfattad relevant presentation av 

den person som föreningen nominerar. 

Vi behöver också dennes 

kontaktuppgifter (adress, telefon och 

e-post) samt personnummer. 

Sammanslagning av råd 

Med anledning av 

kommunfullmäktiges beslut den 24 

april om sammanläggningen av 

Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta till 

Järva stadsdelsnämnd samt av 

Norrmalm och Östermalm till Norra 

innerstadens stadsdelsnämnd kommer 

de gamla råden att upphöra och nya 

funktionshindersråd bildas.  

 

Det innebär att Södermalm bildar ett 

eget råd samt att Kungsholmen 

tillsammans med Norra innerstaden 

bildar ett nytt råd enligt stadens beslut 

om nya instruktioner för nämnd- och 

bolagsstyrelseanknutna råd för 

funktionshindersfrågor. Antalet 

ledamöter i råden blir även 

fortsättningsvis åtta.   
 

Förändringar träder i kraft den 1 juli. 

På stadsdelsnämndnivå finns då sedan 

följande råd: 
 

• Bromma och Hässelby-
Vällingby 

• Enskede-Årsta-Vantör, Farsta 
och Skarpnäck 

• Hägersten-Älvsjö och 
Skärholmen 

• Järva 

• Kungsholmen och Norra 
innerstaden 

• Södermalm 
 

Kontakta gärna vårt kansli om ni 

undrar över något eller har frågor 

kring förändringarna eller ert uppdrag 

i råden!  

 

Sommartider! 

Kansliet stänger nu för semester och vi 

är tillbaka den 7 augusti. Vi vill passa 

på att önska er alla en riktigt fin 

sommar! 

 
::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::: 
 
 
 
 
 
 

Webb www.funktionsrattstockholm.se 

E-post kansli@funktionsrattstockholm.se 

Telefon  08-30 05 35  
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